
 
 
 

  
 

AJUNTAMENT DE MONTUÏRI 
( B A L E A R S )  

ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINARIA  DE L’AJUNTAME NT PLE 
CELEBRADA EL DIA 2 DE FEBRER DE 2011. 
ACTA 01/2011 
 

 
A Montuïri, essent el dia dos de febrer de dos mil onze, essent les 20:00 hores, 

es reuneix a la Casa de la Vila l’Ajuntament ple, en sessió plenària ordinària en primera 
convocatòria, sota la presidència del Sr. Batle D. Jaume Bauzà Mayol, assistit pels Srs. 
Regidors, Joan A. Ramonell Miralles, Rafael Miralles Rossiñol, Magdalena Fornés 
Gomila, , Antonia Martorell Mascaró pel grup municipal P.P ; Guillem Mas Miralles i 
Martí Ferrer Ribas pel grup municipal del PSOE; Joan Verger Rossiñol, Joan Jaume 
Roca Noguera i Antònia Arbona Rossiñol pel grup municipal PSM. 

 
Excusen la seva absència :   
 
Actua de Secretari el que ho es de la corporació D. José Ramón Sicre Vidal. 

 
Declarat l’acte obert pel Sr. Batle i comprovat pel  Secretari el quòrum 

d’assistència necessària perquè pugui ser iniciada, es passa a debatre el primer punt de 
l’ordre del dia. 

 
 
 
1. APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.- 

 
 Conformement amb el disposat a  l’article 91 del Reglament d’Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF), el Sr. Batle (PP) inicia la 
sessió demanant si qualque membre dels assistents ha de fer cap observació a l’acta de 
la sessió anterior, aprovant-se  per unanimitat del presents. 
 
 

2. COMUNICACIONS DE BATLIA .- 
 
 Pel Sr. Batle es passa a informar de les següents qüestions : 
  
 - Sobre la pròxima reunió de l’assemblea de batles par tractar el tema del 
SERPISAL. 
 - Sobre la convocatòria de la Conselleria d’Interior per tractar el tema de 
coordinació de les policies locals. 
 - Sobre la circular rebuda del Consell de Mallorca referent al servei compartir 
cotxe. 

- Sobre la carta remesa pels danys fets pels quintos. 
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- Sobre el escrit d’agraïment rebut de l’institut de Porreres pel la col·laboració 
de l’ajuntament. 

- Sobre la cessió pel Consell d’una vaixella reutilitzable. 
- Sobre la constitució de l’associació de Jutges de Pau de les Illes Balears. 

 
 

3. DECLARACIÓ CADUCITAT EXPEDEINT REVISIÓ D’OFICI I  
INCOACIÓ DE NOU.-  
 

Prèvia ratificació per unanimitat de la inclusió del present punt a l’ordre del día, 
es va tractar al mateix amb el següent resultat : 
 

El Sr. Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta corresponent 
a aquest punt. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a 

terme les següents intervencions : 
 
 El Sr. Joan Verger, PSM,  anuncia que el seu grup votarà en contra per ser 
coherent amb la postura mantinguda fins ara amb aquest tema. 
 

El Sr. Guillem Mas, PSOE , assenyala que el seu grup va votà a favor, però que 
no s’han fet les coses així com tocava. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 8 vots a favor (P.P i PSOE)  i 3 en contra (PSM ), 
amb el següent contingut : 
 

El Ple de l'Ajuntament, en sessió de 6 d'octubre de 2010 va acordar iniciar el 
procediment de revisió d'ofici de l'acord plenari de 13 de desembre de 2005, d'aprovació 
del conveni urbanístic firmat el 15 de desembre de 2005 entre l’Ajuntament de Montuïri 
i el Sr Juan Ferrando Julià. 

 
D'aquest acord d'inici de l'expedient de revisió d'ofici es va donar audiència a la 

part interessada D. JUAN FERRANDO JULIÀ, la qual va presentar al·legacions el 29 
de novembre de 2010 (RGE número 1643). 

 
Les al·legacions presentades varen ser informades desfavorablement per 

l'assessor jurídic el 7 de desembre de 2010. 
 
Des d'aquesta data s'han hagut de realitzar diverses ampliacions de l'expedient, 

així com repetició del tràmit d'audiència per així requerir-ho el Consell Consultiu. 
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Tot això ha significat que a la data d'avui l’expedient no estigui resolt, la qual 
cosa significa la seva caducitat en haver transcorregut mes de tres mesos des de la data 
de la seva incoació, tal com disposa l'article 102.5 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i de procediment Administratiu Comú. 

 
Com les causes i raons que varen portar a l'ajuntament a la incoació de 

l'expedient de revisió d'ofici romanen en l'actualitat, procedeix la incoació novament del 
mateix, incorporant al nou expedient tota la documentació de l’expedient anterior per 
causa de conservació dels actes al trobar-se tots ells vigents al dia d'avui. 

 
Per tot l'exposat, l'ajuntament en ple adopta per majoria absoluta legal el següent 

acord : 
 
1º.- Declarar la caducitat de l’expedient incoat mitjançant acord plenari de data 6 

d'octubre de 2010, per a la revisió d'ofici de l'acord plenari de 13 de desembre de 2005, 
d'aprovació del conveni urbanístic firmat el 15 de desembre de 2005 entre l’Ajuntament 
de Montuïri i el Sr Juan Ferrando Julià. 

 
2º.- Incoar expedient de revisió d'ofici de l'acord plenari de 13 de desembre de 

2005, d'aprovació del conveni urbanístic firmat el 15 de desembre de 2005 entre 
l’Ajuntament de Montuïri i el Sr. Juan Ferrando, per les causes ja descrites en l'acord 
plenari de 6 d'Octubre de 2010, al no haver variat les mateixes. 

 
3º.- Donada la vigència del contingut de tota la documentació existent en 

l'expedient caducat, i sobre la base de la conservació dels actes i dels principis d'eficàcia 
i economia processal, incorporar a l'expedient nou tota la documentació de l'anterior. 

 
4º.- Notificar el present acord als Srs. Joan, Mª Antonia i Monserrat Ferrando 

Juliá, perquè en el termini de 15 dies puguin presentar totes aquelles al·legacions que 
considerin oportunes, per a això i durant aquest termini, quedarà a la seva disposició 
l'expedient, advertint-les que el termini màxim per resoldre el mateix per l'ajuntament 
serà de tres mesos 
 
 

4. APROVACIÓ NOU CONVENI PROMOTORS POLÍGON 
INDUSTRIAL  .-  
 

El Sr. Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta corresponent 
a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut afegint que s’ha de nomenar un 
representant de l’ajuntament a la comissió de seguiment. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a 

terme les següents intervencions : 
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 El Sr. Joan Verger, PSM,  anuncia que el seu grup votarà en a favor, donat que el 
202 va votà en contra la venta dels terrenys i felicita al Sr. Batle per que troba que 
aquesta negociació es molt important pels interessos dels empresaris de Montuïri. 
 

El Sr. Guillem Mas, PSOE , assenyala que el seu grup va votà a favor, però que 
no està d’acord amb la despesa d’interessos que s’ha creat i que es conseqüència d’una 
mala gestió. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels presents, amb el següent 
contingut : 
 

Vist el conveni per la seva firma amb els promotors de la Junta de Compensació 
per el desenvolupament d’un polígon industrial i de serveis ubicat al polígon 10 
d’aquest terme, i trobant que el mateix es beneficiós pels interessos d’aquesta 
corporació i dels habitants del terme de Montuïri, l’ajuntament en ple adopta per 
unanimitat el següent ACORD : 
 

1.  Aprovar el conveni per la seva firma amb els promotors de la Junta de 
Compensació per el desenvolupament d’un polígon industrial i de serveis, en el 
mateixos termes que ha estat presentat. 

 
2. Facultar al Sr. Batle D. Jaume Bauzà Mayol per la signatura del conveni i de 

quants documents siguin necessaris per l’execució del present acord, així com nomenar-
lo com a representant de l’ajuntament a la comissió de seguiment.  
 
 3. Notificar aquest acord als interessats. 
 
 

5. MODIFICACIÓ ORDENANCES FISCALS .- 
 
 El Sr. Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta corresponent 
a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, no duguem-se 

a terme cap, per lo que es passa a votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels 
presents, amb el següent contingut : 

 
Vist l’expedient per la modificació i l’imposició de les ordenances fiscals que es 

relacionen a continuació : 
 
Ordenances a modificar : 
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IBI urbana i rústega 
Construccions instal·lacions i obres 
Increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana 
Impost sobre Vehicles de Tracció Mecànica 
Impost sobre activitats econòmiques 
Llicencies d’activitat 
Expedició documents administratius 
Reserva via publica aparcament, carrega i descarrega, i ocupació per qualsevol 

causa, incloent bastides i material de construcció. 
Ocupació del subsòl, sol i vol de la via pública. 
 
Imposició noves ordenances : 
 
Taxa per serveis de retirada de la via pública de vehicles, animals i altres objectes i 

estada en el dipòsit municipal. 
Preu per vigilància especial i intervenció de la policia local i actuacions de la 

brigada o altres empleats municipals. 
Ocupació via pública amb Barraques, Casetes de venda, espectacles o atraccions 

situats en terrenys d’us públic i indústries del carrer i ambulants 
Obertura de cales o síquies en terrenys d’us públic i qualsevol remoguda del 

paviment o de voreres a la via publica. 
Aprofitament especial del domini públic local a favor de empreses explotadores de 

serveis de subministrament d’interès general. 
 
 

Vist l’informe emès per Secretaria - Intervenció, es proposa a l’ajuntament en 
ple l’adopció del següent acord :      
                             

Primer. Aprovar provisionalment les modificacions i imposicions citades en el 
mateixos termes que ha estat presentades. 

 
Segon. Exposar al públic el text complet de les ordenances durant el termini de 

30 dies a efectes de reclamacions, si conclús el citat termini no es presentes al·legació 
alguna, s’entendrà aquest acord elevat a definitiu.  

 
Tercer. L’esmentada exposició al públic s’anunciarà al BOIB i començarà a 

comptar el termini a partir del dia següent a la publicació de l’anunci. 
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6. APROVACIÓ INICIAL MODIFICACIÓ NNSS .-  
 

El Sr. Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta corresponent 
a aquest punt i el Sr. Batle explica el seu contingut. 

 
Finalitzada la seva explicació, el Sr. Arquitecte municipal explica breument el 

contingut de la memòria normativa i la planimetria.  
 
Conclosa l’explicació, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a terme 

les següents intervencions : 
 

El Sr. Joan Verger, PSM, assenyala que cal felicitar-se per arribar a aquest punt 
atès que des de l'any 1995 s'està intentant realitzar la modificació de les NNSS de 
Montuïri, afegeix que la felicitació cal fer-la extensiva al fet que no s'ha utilitzat la 
política en aquest punt en haver-se sinó aconseguit un consens entre tots els grups 
polítics. 

 
El Sr. Guillem Mas, PSOE , també es felicita pel consens aconseguit i per la 

col·laboració que ha existit entre l'Ajuntament i el Consell de Mallorca. Finalment fa un 
esment especial als tècnics municipals d'arquitectura per l'esforç que ha fet. 

 
El Sr. Batle pren la paraula i assenyala que és digne de lloança el consens 

aconseguit i felicita especialment a l'arquitecte municipal per la dedicació a aquest tema. 
Finalment agraeix al Consell de Mallorca la col·laboració prestada.  
 

Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 
votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels presents, amb el següent 
contingut : 
 
 Havent-se conclòs els treballs de redacció de l'adaptació de les NNSS de 
planejament d'aquest municipi al Pla territorial de Mallorca conforme als criteris donats 
al concurs convocat a l’efecte pel Consell de Mallorca i els objectius i solucions de 
planejament marcades per aquest ajuntament, procedeix per tant, dur a terme la 
aprovació inicial d'aquesta revisió i disposar sotmetre la mateixa al corresponent període 
d'informació pública amb la finalitat de que el seu contingut pugui ser conegut i 
examinat per qualsevol entitat o persona interessada. 
  

 Sobre la base de l'exposat, es proposa l'ajuntament en ple la adopció del següent 
acord :  

 

 Primer .- Aprovar inicialment la revisió de les Normes Subsidiàries de 
Planejament del municipi de Montuïri per a la seva adaptació al Pla Territorial de 
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Mallorca, elaborada per l'equip tècnic contractat pel Consell de Mallorca a aquest efecte 
i aprovar també inicialment, l’Estudi d’Impacte Ambiental, redactat per l’entitat CTIBA 
( Centre Tecnològic de l’ Indústria Balear). 
 

 Segon.- Sotmetre, ambdós documents, a informació pública durant el termini 
d’un mes, mitjançant la publicació del corresponent anunci al BOIB; en dos dels diaris 
de més difusió de les Illes Balears i a la pagina Web de l’ajuntament, per a que 
qualsevol interessat que ho desitgi pugui examinar-los i presentar durant el termini 
indicat totes les al·legacions que consideri oportunes. 
 

Tercer.- En compliment del disposat a l’article 120 del Reglament de 
Planejament Urbanístic, es suspèn per un termini d’un any l’atorgament de llicències en 
tot l’àmbit de dita modificació, l’eficàcia de la qual començarà des de la data de la 
publicació de l’anunci al BOIB. No obstant això, es podran concedir llicències basades 
en el règim urbanístic vigent, sempre que es respectin les determinacions del nou 
planejament. 
 
 
 7. – APROVACIÓ DEFINITIVA COPMTE GENERAL 2009 .- 

 
El Sr. Miralles, portaveu del grup municipal PP, llegeix la proposta corresponent 

a aquest punt. 
 

Finalitzada la seva lectura, el Sr. Batle obri un torn de paraula, duguem-se a 
terme les següents intervencions : 
 
 El Sr. Joan Verger, PSM,  assenyala que votaran en contra per coherència amb la 
postura que sempre han mantingut amb aquest tema.. 
 

El Sr. Guillem Mas, PSOE , ratifica les paraules del Sr. Verger i anuncia que 
també votaran en contra. 

 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 6 vots a favor (P.P)  i 5 en contra (PSOE i PSM ), 
amb el següent contingut : 
 

No havent-se presentat cap tipus de reclamació o al·legació a l’aprovació 
provisional de les comptes generals d’aquest Ajuntament referents al exercici de 2009 i, 
vist l’informe favorable emes per la Comissió Informativa de Comptes i Hisenda, 
l’ajuntament en ple acorda per majoria absoluta legal la seva aprovació de forma 
definitiva. 
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8.  MOCIÓ GRUP PSM DRET A DECIDIR .-   
 

Por el Sr. Joan Verger, portaveu del grup municipal PSM, llegeix la moció 
presentada pel seu grup. 

 
Conclosa la lectura el Sr. Batle manifesta que el seu grup està d’acord amb el 

punt 1er. i no amb el 2on., per la qual cosa si es retira el punt 2on. votaran a favor. 
 
Contesta el Sr. Verger que no hi ha cap inconvenient. 
 
El Sr. Guillem Mas ,PSOE,  anuncia que el seu grup s’abstindrà per que troba 

que es una proposta soberanista i pena que lo que hi sobra son fronteres. 
 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per 9 vots a favor (P.P i PSM)  i 2 abstencions 
(PSOE ), amb el següent contingut : 
 
 Vista la moció presentada pel grup municipal PSM, s’acorda per majoria 
absoluta legal la seva aprovació en la forma que es transcriu continuació: 
 

EL DRET A DECIDIR A LES ILLES BALEARS 
 
 

El grup municipal del PSM de Montuïri presenta a la consideració del Ple la següent 
Moció. 
 
Justificació de motius: 
D’acord amb l’article 87 de la llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i del règim 
local de les Illes Balears, el grup municipal PSM-Entesa Nacionalista de Mallorca 
proposa al Ple d’aquest Ajuntament la discussió i aprovació de la següent moció: 
 
Un estat democràtic i de dret ha de garantir als seus ciutadans la participació en els 
assumptes públics. El referèndum, com a institut de democràcia directa, és una de les 
fórmules més rellevants de participació que recullen les constitucions del nostre entorn. 
 
L’article 31.10 de l’Estatut d’Autonomia, llei orgànica 1/07, de 28 de febrer, recull, 
entre les competències de desenvolupament legislatiu i execució, la regulació de les 
consultes populars a les Illes Balears, en el marc establert en la Constitució, això és, 
l’article 149.1.32a, que reserva a l’estat la competència exclusiva sobre l’autorització 
per a la convocatòria de consultes populars per via de referèndum i l ‘article 92, inclòs 
el títol III, de les Corts Generals, que remet la regulació dels referèndums consultiu 
estatal a una llei orgànica que, actualment és la LO 2/80, de 18 de gener.  
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L’article 71 de la llei de bases de règim local, estableix que els batles, previ acord per 
majoria absoluta del Ple i autorització del Govern de l’estat, podran sotmetre a consulta 
popular aquells assumptes de la competència pròpia municipal i de caràcter local que 
siguin d’especial rellevància per als interessos dels veïnats, amb excepció dels relatius a 
la hisenda local. L’article 123 de la llei 20/06, de 15 de desembre, municipal i de règim 
local de les Illes Balears en regula el procediment.  
 
Això no obstant, no existeix encara el desplegament estatutari que reguli la convocatòria 
de referèndums a nivell de les Illes Balears o en l’àmbit d’un consell insular. 
 
El Parlament de les Illes Balears, en sessió de dia 9 d’octubre de 2001, va aprovar, per 
unanimitat, una proposició no de llei que instava el Govern a elaborar un projecte de llei 
de consultes populars. 
 
Per altra banda, en els darrers mesos s’ha vist la polèmica sorgida de l’aplicació pràctica 
del dret a decidir per part de la societat civil en alguns pobles de Catalunya per la via de 
consultes populars. La sobirania, és a dir, el dret a decidir, és del poble i no s’ha de 
veure coartada per impediments jurídics, restriccions tècniques o buits legals. 
 
La llei orgànica 2/1980, de 18 de gener, reguladora de les diferents modalitats de 
referèndum, regula la competència estatal exclusiva per a la convocatòria dels diferents 
tipus de referèndum contemplats en el text constitucional: el consultiu de l’art.92; el de 
reforma constitucional dels arts.167 i 168; el d’iniciativa autonòmica de l’art. 151.1; i el 
d’aprovació o modificació d’estatut autonòmic de l’art. 151.2. A més, a la seva 
disposició addicional única determina que no serà d’aplicació per als referèndums 
d’àmbit local, regulats a la normativa de règim local, excepte la competència exclusiva 
estatal per a l’autorització. No existeix, per tant, cap regulació dels referèndums de 
nivell autonòmic. 
 
Vint anys després, la societat i l’estructura institucional de l’estat espanyol han variat 
molt, i es fa imprescindible incidir en les fórmules de participació democràtica de major 
proximitat a la ciutadania. El sistema de partits és un element vàlid per a la confecció de 
la política general del país, però en determinats temes on el conflicte social és més 
evident la participació popular directa és una necessitat per tal de reforçar la 
democràcia.    
 
L’experiència d’altres països democràtics (Itàlia, Suïssa, Estats Units) en la pràctica 
habitual del referèndum i la consulta popular, ens indica que una regulació àgil i 
favorable a la participació directa dels ciutadans i ciutadanes, enforteix la  cultura 
política democràtica dels països on s’aplica. 
 
 
Per això DEMANAM : 
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Instar al Govern de les Illes Balears a què elabori un projecte de llei que reguli les 
consultes populars a les Illes Balears, incloses les consultes de caràcter insular que seran 
competència dels Consells.  
 
 
 9. MOCIÓ GRUP PSM LA LLENGÜA PROPIA DE LES ILLES 
BALEARS .- 
 

Por el Sr. Joan Verger, portaveu del grup municipal PSM, llegeix la moció 
presentada pel seu grup. 

 
Conclosa la lectura el Sr. Batle manifesta que el seu grup està d’acord amb el 

punt 1er. i  2on.,  i proposa el modificar el punt 3er. quedant redactat de la següent 
forma : “ l’ajuntament de Montuïri considera necessària la reforma del decret 92/1997, 
adequant-lo a la realitat actual garantint que els escolars de les Illes Balears puguin usar 
normal i correctament la llengua catalana i la castellana al final del període d’escolaritat 
obligatòria “.  

 
Contesta el Sr. Verger que no hi ha cap inconvenient. 
 
El Sr. Guillem Mas ,PSOE,  diu que també li va be i anuncia que el seu grup 

votarà a favor malgrat no entengui massa be la redacció. 
 
Conclòs el torn de paraula, la Corporació delibera i a continuació es passa a 

votació aquest punt essent aprovat per unanimitat dels presents, amb el següent 
contingut : 
 
 Vista la moció presentada pel grup municipal PSM, s’acorda per unanimitat la 
seva aprovació en la forma que es transcriu continuació: 
 
 
El grup municipal del PSM a l’Ajuntament de Montuïri presenta a la consideració del 
Ple la següent 
 

M O C I Ó  

Les Illes Balears s'incorporen a l'àrea lingüística catalana amb la conquesta de Mallorca 
pel Rei Jaume I (1229), Eivissa i Formentera per l'arquebisbe de Tarragona, Guillem de 
Montgrí (1235), i Menorca pel Rei Alfons el Liberal (1287). Des d'aleshores, el català 
és la llengua pròpia de les Illes Balears i ha estat sempre l'instrument amb què els illencs 
han fet les seves màximes aportacions a la cultura universal, i el vehicle que ha fet 
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possible l'articulació del geni del nostre poble de manera que la seva empremta quedàs 
marcada de forma inesborrable en el llegat cultural dels pobles d'Occident. 

 

Amb tot, la llengua catalana s'ha vist afectada negativament per alguns esdeveniments 
històrics que l'han portada a una situació precària. Aquesta situació és deguda a diversos 
factors, com són la persecució política que ha patit i la imposició legal del castellà 
durant més de dos segles i mig; les condicions polítiques i socioeconòmiques en què es 
produïren els canvis demogràfics de les darreres dècades; i, encara, el caràcter de 
llengua d'àmbit restringit que té, similar al d'altres llengües oficials d'Europa, 
especialment en el món actual, en què la comunicació, la informació i les indústries 
culturals tendeixen a la mundialització. 

 

Actualment, el preàmbul de l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balear declara que la 
llengua catalana, pròpia de les Illes Balears, i la nostra cultura i tradicions són uns 
elements identificadors de la nostra societat i, en conseqüència, són elements 
vertebradors de la nostra identitat. En aquest sentit, la Llei de Normalització Lingüística 
de les Illes Balears, aprovada per unanimitat pel Parlament de les Illes Balears el 29 
d'abril de 1986, així com la resta de disposicions en matèria lingüística, com ara el 
Decret 92/1997, de 4 de juliol, que regula l'ús i l'ensenyament de i en llengua catalana 
en els centres docents no universitaris de les Illes Balears, han fet possible avançar en el 
coneixement i l'ús de les dues llengües oficials de les Illes Balears per tal d'assegurar la 
participació en la vida pública a tots els ciutadans. Això no obstant, resulta necessari 
promoure mesures efectives per tal d'equilibrar la presència d'ambdues llengües en els 
mitjans de comunicació social, eradica qualsevol discriminació per motius lingüístics i 
aconseguir la plena normalització lingüística a les Illes Balears. 
 
Per tot això, el Ple de l’ajuntament de Montuïri adopta els següents: 

ACORDS 

 
Primer.- L’Ajuntament de Montuïri insta les institucions públiques de les Illes Balears 
a promoure les mesures necessàries per restablir el català en el lloc que li correspon com 
a llengua pròpia de les Illes Balears i a garantir que tota la població la conegui i sigui 
considerada com un dels elements identificadors de la nostra societat. 
 
Segon.- L’Ajuntament de Montuïri constata la funció de la Llei de Normalització 
Lingüística de les Illes Balears que, des del consens polític i la cohesió social, ha 
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compatibilitzat la cooficialitat del català i el castellà amb la protecció i la promoció de 
la llengua catalana com a llengua pròpia de les Illes Balears. 
 

Tercer.-  l’ajuntament de Montuïri considera necessària la reforma del decret 92/1997, 
adequant-lo a la realitat actual garantint que els escolars de les Illes Balears puguin usar 
normal i correctament la llengua catalana i la castellana al final del període d’escolaritat 
obligatòria 
 
 

10. PRECS I PREGUNTES.-  
 
Conforme al previst a l’article 82.4 del ROF per a les sessions ordinàries, es 

passa a continuació al torn de precs i preguntes, i se’n fan les que a continuació 
s’assenyalen: 
 

SR. JOAN VERGER  (PSM): 
 

1. Denuncia certa inseguretat existent en el mobiliari del local jove, especialment 
a les portes, la qual cosa és perillós. Contesta el Sr. Batle en el sentit que la porta 
exterior es va trencar i es va arreglar, però així i tot segueixen sent dèbils pel que es 
mirarà el reforçar-les. 
 

2. Pregunta al regidor de joventut que ha passat amb el consell municipal de la 
joventut. Contesta el Sr. regidor de joventut que la finalitat del consell era obrir la 
participació a tots aquells joves que volguessin i no s'han complert les expectatives que 
es varen crear. Per això en l'última reunió, es va acordar que els temes que afectin a la 
joventut es portaran directament a traves de la corresponent comissió informativa. 
 

SR. GUILLEM MAS  (PSOE) : 
 
1. Pregunta sobre els pressupostos corresponents a aquest any, assenyalant que 

l'any passat es va dir que s'havia contractat una assessoria per a la seva redacció davant 
l'acumulació de tasques per part del secretari, i es torna a estar en les mateixes. Contesta 
el Sr. Batle assenyalant que no es va contractar la assessoria no mes per redactar els 
pressupostos, sinó que les seves funcions són més àmplies. Pel que fa a aquests, en 
aquests dies s'està actualitzant la comptabilitat de l'any 2010 per al seu tancament i de 
seguida es presentaràn. 

 
2. Demana pel tancament de l’ escoleta durant 15 dies aquest Nadal. Contesta el 

Sr. regidor d'educació explicant que amb el nou contracte l’escoleta ha d'estar oberta 
durant onze mesos a l'any. El cas del Nadal es va exposar en una reunió que es va 
mantenir amb els pares i a la programació del curs així constava. 
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3. Denuncia l'existència de 7 cotxes abandonats en la parcel·la 231 del polígon 2. 
contestant el Sr. Batle que es realitzaran les accions pertinents per a la seva retirada. 
 
 

I no havent-hi altres assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió a les 21:00 
hores i ordena s'estengui la corresponent acta, que signa amb mi, el Secretari, que 
certific. 
 
 
 
 El Batle              El Secretari  
 
 
 
 
 
 
Jaume Bauzà Mayol                                   José Ramón Sicre Vidal 


